
Protokół Nr XIX/08 

 

XIX sesji Rady Miasta  Rypina odbytej w dniu  25 kwietnia 2008 roku w sali posiedzeń 

Urzędu  Miejskiego w Rypinie ul. Warszawska 40 pod przewodnictwem p. Piotra 

Gałkowskiego – Przewodniczącego Rady Miasta Rypina. 

 

Sesja trwała od godz. 15.00 do godz.19.30 

Na stan 15 radnych obecnych było  15. 

Lista obecności stanowi zał. Nr 1 do protokołu. 

 

W sesji uczestniczył p. Marek Błaszkiewicz – Burmistrz  Rypina, p. Mirosław Pączkowski- 

V-ce Burmistrz, p. Mikołaj  Kozubowicz – Sekretarz Miasta, p. Violetta Szkopańska  - 

Skarbnik Miasta i p. Andrzej Rakowicz – radca prawny. 

Przewodniczący Rady Miasta p. Piotr Gałkowski powitał radnych Młodzieżowej Rady Miasta 

Rypina. Poinformował, że Młodzieżowa Rada na sesji w dniu dzisiejszym dokonała wyboru 

Prezydium w skład którego weszli: Natalia Jeżewska – Przewodnicząca Rady, Bartosz 

Predenkiewicz  i Lena Makowska – V-ce Przewodniczący Rady, Oliwia Czermińska – 

Sekretarz. 

  

 
 
 
 

Porządek Obrad 
 

1.  Sprawy organizacyjne : 

a) otwarcie obrad XIX sesji i stwierdzenie quorum, 

b) przyjęcie porządku obrad, 

c) przyjęcie protokołu XVIII sesji 

d) informacje i komunikaty  Przewodniczącego Rady. 

 

2. Sprawozdanie  Burmistrza Miasta Rypina  z działalności w okresie od XVIII sesji    

    Rady Miasta Rypina, w tym z realizacji uchwał. 

    a/ pytania i uwagi do wystąpienia Burmistrza  

3. Sprawozdanie przewodniczących Komisji z prac Komisji. 

4.Rozpatrzenie sprawozdania z wykonania  budżetu Miasta Rypina za rok 2007 i  



   udzielenie z tego tytułu absolutorium dla Burmistrza Miasta Rypina. 

 a/ zapoznanie ze sprawozdaniem z wykonania budżetu za 2007 rok i uchwałą Nr 36/2008 

    Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie wyrażenia opinii o przedłożonym  przez  

   Burmistrza Miasta Rypina  sprawozdaniu   z wykonania budżetu  miasta za 2007 rok.  

 

b/ zapoznanie z uchwałą Komisji Rewizyjnej  Rady Miasta Rypina w sprawie wniosku o  

   udzielenie absolutorium  Burmistrzowi Miasta Rypina wraz z opinią o wykonaniu budżetu        

    miasta za 2007 rok. 

c/ zapoznanie z uchwałą Nr  87/ 2008 Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie  

   wyrażenia opinii o przedłożonym wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Miasta Rypina w  

   sprawie  udzielenia absolutorium   Burmistrzowi  z tytułu wykonania budżetu miasta   

   za  2007 rok. 

d/ dyskusja 

e/ głosowanie uchwały w sprawie absolutorium dla Burmistrza Miasta Rypina z tytułu  

   wykonania budżetu miasta za 2007 rok. (projekt uchwały Nr  XIX/215/08 ) 

 

 

5. Podjęcie uchwał  w sprawach : 

a/ w sprawie zmiany Uchwały Nr X/82/2007 Rady Miasta Rypina z dnia 29.06.2007  

   r. w sprawie uchwalenia programu pn. „Strategia Rozwoju Miasta Rypin na lata 2007  

   -2018 (projekt uchwały Nr XIX/216 /08) 

b/ w sprawie wyrażenia zgody na przeznaczenie nieruchomości do sprzedaży,( projekt  

   uchwały Nr XIX/ 217 /08 

c/ w sprawie wyrażenia zgody na udzielenie bonifikaty przy zakupie lokali mieszkalnych  

  z zasobów Gminy Miasta Rypina (projekt uchwały  Nr XIX/ 218 /08 ) 

d/w sprawie podjęcia działań przygotowawczych umożliwiających prywatyzację MPEC   

  Spółka z o.o. w Rypinie ( projekt uchwały Nr  XIX/ 219 /08 ) 

e/ zmieniająca uchwałę Nr XV/173/07 z dnia 20 grudnia 2007 roku Rady Miasta Rypina  

   w sprawie uchwalenia budżetu miasta Rypina na 2008 rok(projekt uchwały Nr XIX/220 /08 

5. Interpelacje, wnioski i zapytania radnych. 

        6. Wnioski i zapytania mieszkańców. 

        7. Odpowiedzi na  interpelacje, wnioski i zapytania. 

        8. Zamknięcie obrad XIX  sesji Rady Miasta Rypina 

 



 

Ad.1a 

Przewodniczący Rady Miasta p. Piotr Gałkowski otworzył obrady XIX sesji. Stwierdził, że na 

sali jest 15 radnych, sesja jest prawomocna do podejmowania uchwał.  

 

 

Ad.1b 

Rada Miasta Rypina 15 głosami „za” jednogłośnie przyjęła porządek obrad XIX sesji.   

 

Ad.1c 

Protokół XVIII sesji przyjęto jednogłośnie. 

 

Ad.2 

Burmistrz Miasta p. Marek Błaszkiewicz poinformował o tym ,że : 

- przyłączył się do gratulacji dla radnych Młodzieżowej Rady Miasta, podziękował za  

  życzenia imieninowe, 

- poinformował ,że podjęta została współpraca, która ma zaowocować magazynem rypińskim  

   w TV Bydgoszcz. Magazyn pojawiałby się raz w miesiącu,  

- zgodnie w wolą państwa radnych podjął rozmowy z dyrekcją TV kablowej „Triax” z  

  Gdańska w celu emitowania przebiegu obrad sesji w tej telewizji, 

- dnia 9 kwietnia 2008 roku zostało wszczęte postępowanie na zadanie pod  

   nazwą „Termodernizacja budynku Szkoły Podstawowej Nr 1 – skrzydło Sali  

   gimnastycznej”. Termin składania ofert upływa 6 maja 2008 roku,  

- dnia 9 kwietnia 2008 roku zostało wszczęte postępowanie na zadanie pod nazwą  

  „Przebudowa ulicy Konopnickiej – budowa chodnika.” Termin składania ofert upływa    

   8 maja 2008 roku. 

- w dniu 17 kwietnia 2008 roku podpisano umowę w postępowaniu przetargowym na  

  „Sporządzenie Miejscowego Planu Zagospodarowania Przestrzennego Miasta Rypina  

   w wybranym obszarze – obszar III wraz z prognozą oddziaływania  na środowisko” z  

  Konsorcjum URBS – Grupa Projektowa S.C ul. Gen. Zajączka 19/60, 01 – 505     

  Warszawa i  Stanisław Grzegorz Korfanty, ul. 17 Stycznia 13, 06 – 400 Ciechanów.    

   Wartość umowy  brutto 45 750 , 00 zł. Termin realizacja 12 miesięcy. 

- W dniu 28 kwietnia zostanie podpisana umowa na „Remont parkingu przy  

  skrzyżowaniu ulic Mławska – Lisowskiego w Rypinie” z Zakładem Usługowym „KUL –  



  BRUK” z Nowej Wsi. 

- w dniu 30 kwietnia zostanie podpisana umowa na „Remonty cząstkowe nawierzchni  

  bitumicznych ulic na terenie  miasta Rypina”. Najkorzystniejszą ofertę złożyło  

  Przedsiębiorstwo Robót Drogowych, Spółka z.o.o z Lipna.  

- poinformował, że 10 kwietnia br. zostały podpisane pierwsze preumowy, dodał , że  

  podpisał preumowę na dofinansowanie budowy hali i basenu. Jest szansa, że w  

  miesiącu sierpniu uda się złożyć kompletną dokumentację. Kolejne umowy będą  

  podpisane w miesiącach : w maju – na budowę parku przemysłowego, w  

  sierpniu – na budowę obwodnicy, 

- 17 kwietnia br. wziął udział w Golubiu – Dobrzyniu w spotkaniu dot. inwestycji  

  drogowych finansowanych ze środków unijnych. Nastąpiły pewne cięcia. Ograniczono  

   budowę drogi Brodnica – Sierpc,  

- 15 kwietnia br. gościła w naszym mieście  V-ce Minister Edukacji Narodowej p.  

   Krystyna Szumilas. Spotkanie dotyczyło m.inn. pokazania naszych działań nad  

   Projektem pn. „ Z nauką ścisłą za pan brat” , 

-   9 kwietnia br. odbyło się spotkanie w Lipnie z Radą Pracowniczą PKS. Chodzi o działkę,  

   którą miasto podarowało w 2001 roku PKS i od kilku lat działka ta jest  

   wykorzystywana niewłaściwie. Wydawało się, że osiągnięto porozumienie z p.  

   Dyrektorem PKS umawiając się , że te 1,5 ha gruntu podzielone zostanie na 3 działki o  

   pow. 0,50 ha każda ( jedna działka dla PKS, druga – pod budownictwo mieszkaniowe,  

   trzecia jako współwłasność.  

   Spotkało się to jednak z oporem członków Rady Pracowniczej z Rypina. Protestowali   

   oni, że jest to działanie na szkodę PKS, obrażali się na stwierdzenia, że jest to własność  

   miasta. Do dyskusji włączył się p. Dyrektor Jagodziński z Urzędu Marszałkowskiego.  

   Poinformował, że PKS ma być Spółką i w miejsce Rady Pracowniczej wejdzie Rada  

   Nadzorcza. Te argumenty nie dotarły. Pracownicy PKS z Rypina chcą poprawy  

   warunków na rzecz ich firmy. P. Burmistrz dodał, że zaproponował aby 2/3 pieniędzy  

   za tę jedną działkę wziął PKS, a 1/3 miasto. Ta propozycja też nie została przyjęta.  

   Informacja z 21 kwietnia br. jest taka , że przedsiębiorstwo zostało  

   skomercjonalizowane i jest Spółką . Została powołana Rada Nadzorcza i w tej chwili  

   Rada Pracownicza nie ma w tej kwestii nic już do powiedzenia. W tej sytuacji p.  

   Burmistrz chce podjąć działania z nowo powołaną Radą Nadzorczą, gdyż obawia się,  

   że może dojść do sprzedaży przedsiębiorstwa. Jest to sytuacja trudna, choć jest  

   przekonany, że aspekty ekonomiczne dadzą efekt . Na koniec powiedział, że żałuje , że  



   nie udało się osiągnąć porozumienia w tej kwestii, gdyż na dzisiejszej sesji    

    przedstawiłby projekt uchwały dot. sprzedaży tej jednej części gruntu. 

- w dniu wczorajszym odbyło się Zgromadzenie Wspólników Spółki MPEC.  

  Absolutorium uzyskał Prezes oraz członkowie Rady Nadzorczej, 

- p. Pączkowski wspólnie z p. Kosińskim przeprowadzili rozmowy z Zarządem Dróg  

  Wojewódzkich w Toruniu zachęcające do głębszej współpracy w temacie budowy  

  obwodnicy, 

- poinformował też , że odbyło się Walne Zgromadzenie Toruńskiego Funduszu Poręczeń  

  Kredytowych. Rypin jest jednym z najaktywniejszych miast,  

- w najbliższą środę do Rypina przyjeżdża Marszałek Województwa p. Piotr Całbecki.  

  Pan Burmistrz zaprosił wszystkich na to spotkanie, 

- odbył się Konwent Burmistrzów w Strzelnie. Podjęto stanowisko w sprawie zasad  

   prowadzenia socjalnej polityki mieszkaniowej. Odbyła się dyskusja w sprawie  

   funduszy unijnych. Krytykowano Marszałka, że tak bardzo jest rozbudowana lista  

  projektów kluczowych w naszym województwie. Dylematem naszego miasta jest też jak  

  zabezpieczyć środki własne na inwestycje unijne . 

Ponadto p. Burmistrz poinformował o   realizacji uchwał  z ostatniej sesji : 

- odnośnie uchwały Nr  XVIII/201/08  w sprawie  przyjęcia  Statutu Związku Gmin  

   Północnego Mazowsza – uchwałę  przesłano do siedziby Związku do Brodnicy 

-  zgodnie z uchwałą Nr  XVIII/202/08 w sprawie zabezpieczenia środków finansowych na  

   inwestycję realizowaną w ramach programu” Moje boisko Orlik – trwają konsultacje z  

   Ministerstwem Sportu i Turystyki oraz Urzędem Marszałkowskim, 

-  zgodnie z uchwałą Nr  XVIII/204/08 w sprawie wyrażenia zgody na  udzielenie bonifikaty  

]  przy zakupie lokali mieszkalnych z zasobów Gminy Miasta Rypina ( Rynek 6 ) – trwa  

   sporządzanie dokumentów do  sprzedaży, 

-  odnośnie uchwały Nr XVIII/205/08 w sprawie wyrażenia zgody na przeznaczenie do  

   sprzedaży lokalu użytkowego i przeznaczenie do oddania w użytkowanie wieczyste gruntu  

   pod budynkiem ( Plac Sienkiewicza 4 ) – zlecono wycenę i przygotowywana jest  

   dokumentacja do sprzedaży lokali i wydzierżawienia gruntów,  

   Sytuacja ta dot. również  realizacji uchwały XVIII/206/08 i Nr XVIII/207/08 w sprawie  

   wyrażenia zgody  na przeznaczenie do sprzedaży lokalu użytkowego przy ul. Plac  

   Sienkiewicza 4 oraz uchwały Nr XVIII/211/08 w sprawie wyrażenia zgody na  

   przeznaczenie do sprzedaży lokalu użytkowego przy ul. Koszarowej 3, 

- zgodnie z uchwałą Nr XVIII/210/08 w sprawie określenia warunków i trybu wspierania  



  finansowego rozwoju sportu kwalifikowanego na terenie miasta Rypina – jeżeli w drugim  

  półroczu zajdą okoliczności umożliwiające wsparcie sportu kwalifikowanego na podstawie  

  powyższej uchwały to znajdzie ona zastosowanie, 

- jeżeli chodzi o uchwałę Nr XVIII/212/08 w sprawie zawarcia porozumienia o współpracy  

  partnerskiej pomiędzy Gminą Miasta Rypin i Gminą Miasta Łęczyca – uroczyste podpisanie  

  porozumienia nastąpi w czasie Dni Rypina. Dnia 15 kwietnia przedstawiciele władz miasta  

  Łęczyca gościli w Rypinie i brali udział w spotkaniu z V-ce  Ministrem Ministerstwa  

  Oświaty, 

- uchwała Nr XVIII/213/08 w sprawie uchwalenia zmian w Statucie Miasta Rypina została  

  wysłana do publikacji w Dzienniku Urzędowym Województwa Kujawsko – Pomorskiego. 

  Wykaz miejskich jednostek organizacyjnych zostanie opublikowany zarządzeniem  

  burmistrza po wejściu w życie w/w uchwały, 

- uchwała Nr XVIII/214/08 w sprawie zmiany uchwały Nr XIX/133/04 z dnia 21 czerwca  

  2004 roku w sprawie lokalizacji i regulaminu targowisk oraz miejsc handlowych na terenie  

  Miasta Rypina została wysłana do publikacji. 

  

 

Ad.2a 

Radny p. Janusz Tyburski    powiedział, że zaniepokoiła go informacja Burmistrza o budowie 

drogi Brodnica – Sierpc. Zapytał, dokąd będzie robiona ta inwestycja ? 

Pan Burmistrz wyjaśnił, że   pozostaje całość Rypina, prowadzone są negocjacje, żeby  

przedłużyć realizację tej drogi. 

Pan Tyburski zauważył, że będą dopiero  prowadzone negocjacje, na co p. Burmistrz odparł, 

że miasto Rypin nie jest do negocjacji, droga zostanie zrobiona w całości. 

Radny p. Stefan Boruczkowski nawiązał do   podpisanej  w Bydgoszczy  preumowy. Zapytał, 

czy z chwilą podpisania umowy miasto otrzyma środki, czy Marszałek Województwa nie 

zażąda od  miasta  pokrycia drugiej połowy inwestycji ? 

Pan Radny poruszył też sprawę przetargu  na sprzedaż lokalu przy ul. Kościuszki.( dzierżawi 

go KDSH ). Przetarg nie doszedł do skutku. Prezes KDSH miał pretensje do sposobu 

rozwiązywania umowy dzierżawy. Kończyła się ona 30 kwietnia br. Przetarg był 23 kwietnia. 

Pozostał więc 1 tydzień na zlikwidowanie sklepu. Słuszna powinna być więc decyzja, żeby z 

chwilą, kiedy ktoś ten przetarg wygra, miał 3 miesiące na zlikwidowanie tego sklepu. Prezesa 

KDSH obowiązuje przecież 3 miesięczne wypowiedzenie umów o  pracę z pracownikami 

likwidowanego sklepu. 



Pan Burmistrz wyjaśniał, że nie chce wchodzić w szczegóły. W niedługim czasie poprosi p. 

radnych na spotkanie dot. polityki wydzierżawiania lokali. Zgodził się jednak z opinią, że być 

może rzeczywiście trzeba dawać więcej czasu na uregulowanie tych spraw. 

Wyraził jednak żal z powodu tego, że Urząd jest traktowany niepoważnie. Najpierw ktoś 

wpłaca wadium, przychodzi na przetarg, gdy nie ma innych chętnych rezygnuje z przetargu.  

Pan Burmistrz odniósł się też do pytania dot. finansowania budowy hali i basenu. 

Poinformował, że jest 16 programów operacyjnych. Jedną rzeczą jest możliwość udzielania 

zaliczek, drugą natomiast datacja rozwojowa. U nas Zarząd Województwa chce przyjąć 

dotację rozwojową. Powinna to być zaliczka, która pozwoli nam tę inwestycję uruchomić. 

Miasto musi w studium wykonalności projektu przedstawić taki montaż finansowy, że jest w 

stanie wykonać tę inwestycję nawet bez środków unijnych. 

Dodał, że na dzisiejszej sesji będzie projekt uchwały dotyczący zmian budżetowych 

zmniejszający deficyt miasta z 9 mln do 2 mln. 

Radna p. Aleksandra Ziółkowska zapytała kiedy będzie market w naszym mieście? Pytanie to 

skierowała w imieniu mieszkańców.  

Pan Burmistrz wyjaśnił, że wcześniej wspominał o rozmowach z PKS w celu odebrania 

części gruntów. Jeżeli rozmowy z Radą Nadzorczą PKS dadzą efekt, będzie grunt na którym 

ewentualnie mógłby być usytuowany market. Nadal też są prowadzone prace dotyczące ul. 

Tylnej. Ksiądz Zaborny już nie jest oponentem i w tej chwili urząd pracuje nad wydaniem 

warunków zabudowy. 

Jest umówiony z p. Konserwator Zabytków we Włocławku. Do końca maja powinien być 

ogłoszony przetarg na sprzedaż działki przy ul. Tylnej.  

Poinformował ponadto, że jest jeszcze trzecia ewentualność jeżeli chodzi o działkę pod 

market  ale nie o wszystkim na razie może mówić. 

 

Przewodniczący Rady Miasta ogłosił 10 minut przerwy.  

    

Ad. 3 

Przewodniczący Komisji poinformowali o pracach  swoich komisji : Komisja Budżetu i 

Gospodarki Miejskiej  odbyła 1 posiedzenie, na którym opiniowała sprawozdanie z 

wykonania budżetu miasta Rypina za 2007 rok oraz  opiniowała projekty uchwał na dzisiejszą 

sesję, Komisja Kultury Sportu Zdrowia  i Opieki Społecznej odbyła 3 posiedzenia ; W MOPS, 

w ŚDS i wspólnie z Komisją Porządku Publicznego Handlu i Usług w MOSiR , gdzie 

omawiano funkcjonowanie Ośrodka, Klubu  „Lech”, sprawy związane z porządkiem w 



mieście oraz  opiniowano sprawozdanie z wykonania budżetu miasta Rypina za 2007 rok, 

Komisja  Porządku Publicznego Handlu i Usług odbyła 1  wspólne wcześniej wspomniane 

posiedzenie z Komisją Kultury w MOSiR, Komisja Oświaty 1 posiedzenie wyjazdowe w 

Przedszkolu  Miejskim Nr 3, gdzie zapoznała się z funkcjonowaniem placówki oraz 

opiniowała również sprawozdanie z wykonania budżetu miasta za 2007 rok, Komisja 

Rewizyjna analizowała sprawozdanie z wykonania  budżetu miasta   Rypina za 2007 rok 

przygotowując wniosek w sprawie udzielenia absolutorium dla Burmistrza Miasta. 

 

Ad.4a 

Skarbnik Miasta p. Violetta Szkopańska  przedstawiła sprawozdanie z wykonania budżetu 

miasta Rypina za 2007 rok ( sprawozdanie stanowi zał. Nr 2 do protokołu.) 

Poinformowała, że  budżet miasta na 2007 rok uchwalony został przez Radę Miasta w dniu 28 

lutego 2007r. 

W trakcie omawianego okresu zmieniany był  kilkakrotnie : 

- przez Radę Miasta  - 7-krotnie 

- przez Burmistrza Miasta w zakresie  otrzymanego upoważnienia – 9-krotnie 

Ostateczna  wielkość przypadająca  do realizacji na dzień 31 grudnia 2007 roku wyniosła  : 

- po stronie dochodów     - 32.518.951 zł 

- po stronie wydatków     - 40.417.453 zł 

 

Dochody: 

Z zaplanowanej kwoty zrealizowano dochody ponad plan – wykonanie stanowi 105,41 % 

Realizacja dochodów  przedstawia się następująco : 

- dochody własne  zrealizowano w wysokości  17.198.893 zł co stanowi ponad 50 %   

   dochodów wykonanych ogółem 

-  dotacje celowe w kwocie  7.912.200 zł co stanowi ponad 23 %, 

-  subwencja w kwocie 7.440.296 zł co stanowi ponad  21 % 

- środki z budżetu UE  - ponad 5 % 

 

W strukturze dochodów   własnych największy  udział mają  : 

1. udział w podatku dochodowym  od osób fizycznych i prawnych- dochody wykonano w  

    kwocie ponad 8.000.000 zł co stanowi 48 % dochodów własnych, 

2. wpływy z  podatków i opłat lokalnych  - 38 % dochodów własnych  : 

    - podatek od nieruchomości   - ponad 72 % 



    - podatek od środków transportowych  - ponad 7 % 

    - opłata skarbowa – ponad 6 % 

    - pozostałe to podatek rolny, leśny, od psów, opłata targowa -  łącznie ok. 15 % 

3. dochody  z majątku gminy – stanowią ponad 3 % dochodów własnych  i jest to kwota   

    549.000 zł 

Dochody własne gminy stanowią ponad 50 % dochodów zrealizowanych ogółem. Pozostałe 

50 %  to dochody pozyskane z zewnątrz, a są to : 

- dotacje celowe ( na realizację zadań bieżących z zakresu administracji rządowej – 5.932.000  

  zł, na realizację zadań własnych – 1.412.000 zł, dotacje na zadania realizowane na podstawie  

  porozumień między jednostkami sam. teryt. – 132.000. zł) 

 

Pozyskano również dodatkowe środki na realizację zadań oświatowych a w szczególności na : 

- dofinansowanie kosztów etatu Prezesa Międzyzakładowej Organizacji Związkowej ZNP w  

   kwocie powyżej 4.900 zł., od Gminy Osiek i Gminy Rypin na dofinansowania kosztów  

   utrzymania przedszkoli w kwocie ponad 20.000 zł. 

 

Otrzymano również środki z Samorządu Województwa na: 

- dożywianie dzieci i młodzieży w kwocie ok. 7.000 zł, 

- na przeprowadzenie zawodów kulturystycznych – kwota 8.000 zł. 

 

Gmina Rypin przekazała również  kwotę 4.000 zł. na projekt realizowany przez Muzeum 

Ziemi Dobrzyńskiej w kwocie 4.000 zł. 

Na zadania inwestycyjne z budżetu państwa otrzymano dotację w kwocie 285.000 zł w tym 

na: 

- zadanie pn. kompleksowe uregulowanie gospodarki wodno – ściekowej – 271.000 zł, 

- na zadanie pn. modernizacja budynku Muzeum – 14.000 zł. 

 

Subwencje wykonano w kwocie 7.440.000 zł. W pierwszym półroczu 2007 roku zwiększono 

subwencję oświatową o kwotę 155.000 zł. z przeznaczeniem na remont SP Nr 1, w drugim 

półroczu – o kwotę 35.000 zł na zakup sprzętu szkolnego i pomocy dydaktycznych dla 

nowopowstałej Szkoły Plastycznej.  

Łącznie pozyskano dodatkowe środki w formie subwencji oświatowej w kwocie 190.000 zł.  

 



Następna kategoria środków pozyskanych z zewnątrz to środki z budżetu UE – stanowią one 

ponad 5% zrealizowanych dochodów (na uregulowanie gospodarki wodno – ściekowej – 

1.620.000 zł, na modernizację muzeum – 105.000 zł. Łącznie 1.725.000 zł). 

Szczegółowe wykonanie dochodów w poszczególnych działach klasyfikacji budżetowej 

zostało przedstawione w załączniku nr 1 do sprawozdania.  

 

Wydatki. 

Osiągnięte dochody ponad plan mają bezpośredni wpływ na wielkość zrealizowanych 

wydatków budżetowych.  

Wydatki budżetowe w okresie sprawozdawczym zrealizowano w ponad 90 %, a wykonanie 

ich wynosi 36.541.968 zł. 

Na wydatki bieżące przekazano 84% środków budżetowych, pozostałe 16 % stanowią 

wydatki majątkowe. 

Wydatki bieżące zrealizowano w 95 %, zaś wydatki majątkowe w 71 %. 

Najwięcej środków budżetowych zaangażowano na realizację zadań w zakresie:  

- oświaty i wychowania ok. 40 % 

- pomoc społeczna ponad 23 % 

- gospodarka komunalna ponad 14 % 

- administracja publiczna ok. 10 %  

- kultura i ochrona dziedzictwa narodowego ponad 3%  

Szczegółowe wykonanie wydatków w poszczególnych działach klasyfikacji budżetowej 

przedstawione zostało w załączniku nr 2 do sprawozdania. 

 

Inwestycje gminne zrealizowano w kwocie 5.301.000 zł, co stanowi ok. 70 % zaplanowanych 

środków: w tym zrealizowano zadania: 

- w zakresie budowy i przebudowy dróg gminnych w kwocie 568.000 zł, 

- remont budynku UM – wykonania dachu i okien oraz zakup niezbędnego wyposażenia –  

  łączna kwota 321.000 zł, 

- remont w jednostkach oświatowych – łączna kwota 102.000 zł  

- budowa i modernizacja gospodarki wodno –ściekowej i kanalizacji sanitarnej – kwota  

  4.272.000 zł. 

 

Wydatki oświatowe stanowią ok. 40 % wydatków poniesionych ogółem w 2007 roku. Plan 

wydatków oświatowych zrealizowano w 98 % (ponad 13.000.000 zł). Subwencja oświatowa 



pokrywa 51% wydatków. Do zadań oświatowych z budżetu miasta dołożono kwotę ponad 

4.747.000 zł. 

 

Z budżetu miasta przekazano również środki do ZGR na spłatę zobowiązań zaciągniętych na 

budowę Zakładu Utylizacji Odpadów Komunalnych w Puszczy Miejskiej w kwocie 498.000 

zł. 

Wspierano również finansowo działalność Policji w kwocie 5.000 zł. Przekazano również 

środki dla OSP na   ochronę  przeciwpożarową w kwocie 3.000 zł. 

Na ochronę zdrowia w zakresie zwalczania narkomanii oraz przeciwdziałaniu alkoholizmowi 

przeznaczono 224.000 zł. 

Na zadania z zakresu  pomocy społecznej przekazano łącznie  kwotę 8.521.000 zł. 

Gmina wspierała również działalność instytucji pozarządowych. W ramach 

przeprowadzonych konkursów  przekazano dotację w łącznej kwocie 181.400 zł. 

W okresie sprawozdawczym w obowiązującym terminie spłacono pożyczki  i kredyty w 

łącznej kwocie 2.888.277 zł. 

Na koniec  2007 roku z tytułu zaciągniętych kredytów i pożyczek pozostało do spłaty 

zobowiązanie w kwocie 6.216.877 zł. 

Zadłużenie gminy na  dzień 31 grudnia 2007 roku stanowi ponad 18 % dochodów 

wykonanych   w 2007 roku. 

W okresie objętym oceną miasto   uzyskało ujemny wynik finansowy w kwocie  2.264.467 zł, 

przy planowanym deficycie  budżetowym w wysokości   7.898.502 zł. 

Przedłożone sprawozdanie z wykonania budżetu Miasta za 2007 rok spełnia wymogi 

określone w art. 199 ustawy o finansach publicznych . Pani Skarbnik na koniec  dodała, że   p. 

Burmistrz przedkładając sprawozdanie z wykonania budżetu prosi Radę o jego przyjęcie i 

udzielenie absolutorium. 

Przewodniczący Rady Miasta przedstawił treść uchwały  RIO Nr  36/2008 w sprawie 

wyrażenia opinii o przedłożonym przez Burmistrza Miasta Rypin sprawozdaniu z wykonania 

budżetu miasta za 2007 rok. ( uchwała stanowi zał. Nr 3 do protokołu ). 

 

 

Ad.4b 

Przewodniczący Rady Miasta  przedstawił  opinię Komisji Rewizyjnej dot. wykonania 

budżetu miasta Rypina za 2007 rok ( stanowi zał. Nr 4 do protokołu ) oraz uchwałę Komisji 



Rewizyjnej  w sprawie wniosku o udzielenie absolutorium Burmistrzowi Miasta Rypina za 

2007 rok ( stanowi zał. Nr 5 do protokołu ). 

 

Ad.4c 

Przewodniczący Rady Miasta  przedstawił  uchwałę  Nr 87/2008  Regionalnej Izby  

Obrachunkowej w Bydgoszczy  Zespół we Włocławku  w sprawie wyrażenia opinii o 

wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Miasta Rypin w sprawie udzielenia absolutorium 

Burmistrzowi  z tytułu wykonania budżetu miasta za 2007 rok. ( stanowi zał. Nr 6 do 

protokołu.) 

RIO ustosunkowało się pozytywnie do wniosku Komisji Rewizyjnej. 

 

Ad. 4d 

Radny p. Dariusz Kędzierski poinformował, że poprzednia rada i burmistrz rozpoczęli 

kadencję z ujemnym wynikiem finansowym w wysokości 2.270.000. zł. W 2004 roku budżet 

zamknięto wynikiem dodatnim w wysokości 445.000 zł. W 2006 roku wynik finansowy był 

ujemny i wynosił 1.467.000 zł a spowodowane to było rozpoczęciem inwestycji 

dofinansowywanych z UE. Wynik finansowy w 2007 roku w stosunku do roku 2006  wzrósł o 

800.000 zł tj. do kwoty 2.265.000 zł.  

Jeśli chodzi o kredyty to w 2005 roku wynosiły one 2.435 tys. zł, natomiast w 2007 roku 

6.281 tys. zł. 

Uwagę zwraca  wzrost wydatków na administrację. Wydatki w 2007 roku wzrosły w stosunku 

do roku 2006 o 600.000 zł. Nastąpił też wzrost wydatków na promocję z kwoty 90.000 zł w 

2006 roku do kwoty 286.000 zł w 2007 roku. 

Pan radny powiedział też, że p. Burmistrz nie wykonał uchwały Rady z 29.06.2007r. w 

sprawie  wyrażenia zgody na sprzedaż gruntu przy ul. Sportowej pod supermarket.   

Zwrócił uwagę na to, że   poprzedni Burmistrz Maciejewski powołał p. Kosińskiego – 

Kierownika Wydziału Inwestycji na swojego Zastępcę, co powodowało niewielki wzrost 

środków na wynagrodzenia(dodatek 700 zł do pensji miesięcznie). Teraz jest pełnomocnik 

Burmistrza i  został powołany V-ce Burmistrz, co znacznie zwiększa środki na 

wynagrodzenia (daje to kwotę ogólnie ok. 10.000 zł miesięcznie). 

Poprosił, aby  obecny burmistrz nigdy więcej nie sugerował, że poprzednia Rada  źle 

gospodarzyła finansami. 



Zwrócił uwagę, aby ograniczyć wydatki na administrację. Na koniec  powiedział, że mimo, iż 

przy udzielaniu absolutorium  wstrzyma się od głosu, to jednak gratuluje obecnemu 

burmistrzowi. 

Pan Burmistrz odnosząc się do wypowiedzi p. radnego stwierdził, że nie ze wszystkim może 

się zgodzić. Nie  krytykował wyniku finansowego budżetu miasta . Kandydując w wyborach 

wiedział jakie jest zadłużenie miasta. Krytykował natomiast  system podatkowy, co 

skutkowało zaniżonymi wpływami do budżetu  miasta. Krytykował też sprawę dodatków 

mieszkaniowych, która wówczas została źle została załatwiona oraz sprzedaż gruntu dla PKS. 

Dodał, że w tej chwili dokonano oszczędności już w oświacie. Właściwe sporządzenie 

sprawozdawczości oświatowej pozwoliło na to, że wpłynęło 156 tys. subwencji. Powiedział 

też, że nie taka była jego intencja, kiedy mówił o pewnych sprawach źle załatwionych przez 

swoich poprzedników. 

Jeżeli chodzi o wzrost wydatków na administrację to w dużej mierze przyczynił się tu remont 

dachu budynku, łazienek, niektórych pomieszczeń. Cały czas trwają prace nad poprawą 

wizerunku budynku urzędu. Co do kosztów zatrudnienia nie ma różnicy ilościowej jeżeli 

chodzi o stan zatrudnienia w porównania z rządami p. Maciejewskiego.  

Dyskusja o zatrudnieniu V-ce Burmistrza to już sprawa męcząca. Przyznał, że jak obejmował 

urząd, zapewniał, że nie zatrudni zastępcy. Teraz miasto podejmuje duże wyzwania. 

Zatrudniona została p. Błaszczak jako kierownik kancelarii i to skutkuje dobrym 

załatwianiem interesantów.  

Wydatki na promocję są niezbędną w tej chwili częścią wydatków samorządów. Kwoty te 

wynikają ze zmiany organizacyjnej. Promocją miasta  zajmuje się obecnie RCPiK. Jeśli w tej 

chwili miasto podejmuje decyzje, aby ukazywał się Magazyn rypiński, wiązało się to też 

będzie z wydatkami. Rypin ma szanse aspirować do jednego z lepszych miast  w 

województwie. Poprosił o większą wyrozumiałość przy ocenianiu takich spraw.  

Radny p. Kędzierski zauważył, że poprzedni Burmistrz i Rada zrobiła dużo w celu odzyskania 

środków na dodatki mieszkaniowe. Pan Burmistrz wyjaśnił, że nie kwestionuje tego, 

krytykuje moment w którym ta sprawa była załatwiana.  

Na koniec p. Burmistrz odniósł się do tematu braku realizacji uchwały w sprawie sprzedaży 

działki przy ul. Sportowej. Powiedział, że jeżeli wiedział dokładnie, że nie ma żadnego 

zainteresowania tą działką, bezcelowym było ogłaszanie przetargu, który kosztuje miasto 5 

tys. zł. W tych przetargach priorytetem jest ulica Tylna, gdzie jest zainteresowanie tą działką. 

 

 



Ad.4e 

Przewodniczący Rady Miasta poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie 

absolutorium  dla Burmistrza Miasta Rypina z tytułu wykonania budżetu miasta za 2007 rok. 

Rada Miasta Rypina 12 głosami „za” przy 3 „wstrzymujących” podjęła uchwałę Nr 

XIX/215/08 w sprawie absolutorium dla Burmistrza Miasta Rypina z tytułu wykonania 

budżetu miasta za 2007 rok . 

Uchwała Nr XIX /215/08 stanowi załącznik Nr 7  do protokołu. 

 

Burmistrz Miasta podziękował za udzielenie absolutorium. Przewodniczący Rady, radni i 

kierownicy wydziałów złożyli mu życzenia i gratulacje, po czym ogłoszono 10 minut 

przerwy. 

 

Ad.5a 

Przewodniczący Rady Miasta przedstawił projekt uchwały  Nr  XIX/216/08 w sprawie 

zmiany Uchwały Nr  X/82/2007 Rady Miasta Rypina z dnia 29.06.2007 r. w sprawie  

uchwalenia programu pn. „ Strategia Rozwoju Miasta Rypin na lata 2007-2018 „ 

Jest pozytywna opinia Komisji Budżetu i Gospodarki Miejskiej oraz opinia  radcy prawnego 

pod względem formalno-prawnym. 

Dyskusji nie było, p. Przewodniczący poddał w/w projekt uchwały pod głosowanie. 

Rada Miasta Rypina 15 głosami ‘za „ jednogłośnie  podjęła uchwałę Nr  XIX/216/08 w 

sprawie zmiany uchwały Nr X/82/2007 Rady Miasta Rypina z dnia  29.06.2007r. w 

sprawie uchwalenia programu pn. „ Strategia Rozwoju Miasta  Rypin na  lata 2007-

2018. 

Uchwała Nr XIX/216/08 stanowi zał. Nr  8 do protokołu. 

 

Ad.5b 

Przewodniczący  Rady Miasta przedstawił projekt uchwały Nr  XIX/217/08 w sprawie  

wyrażenia zgody na przeznaczenie  nieruchomości do sprzedaży. Jest pozytywna opinia 

Komisji  Budżetu i Gospodarki Miejskiej oraz opinia radcy prawnego pod względem 

formalno-prawnym. 

Radny p. Dariusz Kędzierski powiedział, że wstrzymał się od głosowania  na komisji Budżetu 

i Gospodarki Miejskiej chcąc sprawdzić ten temat. Z tego co udało mu się ustalić, to , że 

właściciel jest chętny zamienić się  i wówczas miasto zyskałoby większą działkę. 



Pan Burmistrz wyjaśnił, co nim kierowało przeznaczając te działkę do sprzedaży. Propozycja 

p. Janiszewskiego była ryzykowna, bo miasto się zamienia  a on to później sprzedaje. Uznał, 

że dla czystości sprawy, miasto to powinno sprzedać, a później  niech dwa podmioty 

prywatne się  zamieniają. 

Pan Przewodniczący poddał w/w projekt uchwały pod głosowanie . 

Rada Miasta Rypina 14 głosami „za „ przy 1 „wstrzymującym„ podjęła uchwałę Nr  

XIX/217/08 w sprawie wyrażenia zgody na przeznaczenie nieruchomości do sprzedaży. 

Uchwała Nr  XIX/217/08 stanowi zał. Nr  9 do protokołu. 

 

 

Ad.5c 

Przewodniczący Rady Miasta przedstawił projekt uchwały Nr  XIX/218/08 w sprawie 

wyrażenia zgody na udzielenie bonifikaty przy zakupie lokali mieszkalnych z zasobów 

Gminy Miasta Rypina . Jest pozytywna opinia Komisji Budżetu i Gospodarki  Miejskiej oraz 

opinia radcy prawnego pod względem formalno-prawnym. 

Dyskusji nie było, p. Przewodniczący  poddał w/w  projekt uchwały pod głosowanie. 

Rada Miasta Rypina 15 glosami „za „ jednogłośnie  podjęła uchwałę Nr  XIX/218/08 w 

sprawie wyrażenia zgody na udzielenie bonifikaty przy  zakupie lokali mieszkalnych z 

zasobów Gminy Miasta Rypina. 

Uchwała Nr XIX/218/08 stanowi zał. Nr  10 do protokołu. 

 

Ad.5d 

Przewodniczący Rady Miasta  przedstawił projekt uchwały  Nr  XIX/219/08 w sprawie 

podjęcia działań przygotowawczych umożliwiających prywatyzację MPEC  Spółka z o.o w 

Rypinie. Jest pozytywna opinia Komisji Budżetu i Gospodarki Miejskiej oraz opinia radcy 

prawnego pod względem formalno-prawnym. 

Radny p. Dariusz Kędzierski powiedział, że jest przeciwny prywatyzacji.  Może należałoby 

nieco wyhamować  , pracownicy urzędu nie mają  żadnego doświadczenia. Może należy 

najpierw sprywatyzować Spółkę KOMES. 

Pan Burmistrz przyznał, że rzeczywiście  urzędnicy nie mają doświadczenia  w prywatyzacji. 

Pierwotnie też uważał, że   najpierw należy prywatyzować KOMES a później MPEC. Nie 

chce powiedzieć, że miasto jest w sytuacji przymusowej jeśli chodzi o zabezpieczenie 

środków  własnych na inwestycje unijne. Chodzi jednak o to, że odroczenie   decyzji o 

prywatyzacji MPEC może mieć złe skutki, gdyż można nie zdążyć z procedurami. To nie jest 



przecież jeszcze uchwała o prywatyzacji ale o  podjęciu działań zmierzających do 

prywatyzacji. Wiele samorządów zaczyna myśleć o prywatyzacji Spółek, gdyż nie będą miały 

wyjścia  chcąc realizować inwestycje unijne. Nie ma czasu, żeby to odkładać, podjęcie tej 

uchwały pozwoli uzyskać pewne konkretne informacje. Miasto chce mieć partnera, który 

weźmie na siebie  ciężar  finansowania tego  Przedsiębiorstwa. Burmistrz dodał, że  wspólnie  

ze swoim zastępcą był w Świeciu, gdzie takie przedsiębiorstwo sprywatyzowano. Poziom cen 

ciepła jest porównywalny z cenami w Rypinie. Ceny reguluje  URE. 

Przewodniczący Rady poddał projekt uchwały pod głosowanie.  

Rada Miasta Rypina 4 głosami „za”, przy 9 „przeciwnych” i 2”wstrzymujących” nie 

podjęła uchwały Nr  XIX/219/08 w sprawie podjęcia działań przygotowawczych 

umożliwiających prywatyzację MPEC  Spółka z o.o w Rypinie. 

 

Ad.5e 

Przewodniczący Rady Miasta przedstawił projekt uchwały Nr XIX/220/08 zmieniającej 

uchwałę Nr XV/173/07 z dnia 20 grudnia 2007 roku Rady Miasta Rypina w sprawie 

uchwalenia budżetu miasta Rypina na 2008 rok. 

Skarbnik Miasta p. Violetta Szkopańska zgłosiła wniosek formalny o wprowadzenie 

dodatkowej zmiany zarówno po stronie dochodów jak i wydatków – kwoty 243.907 zł. Jest to 

dotacja z budżetu województwa z przeznaczeniem  na  dofinansowanie  świadczeń pomocy 

materialnej  dla uczniów o charakterze  socjalnym. 

Pan Paweł Grzybowski V-ce Przewodniczący Rady Miasta zgłosił wniosek formalny o 

przekazanie 5 tys. zł. na miejski plac zabaw. Jako źródło pokrycia wskazał środki ze 

sprzedaży jednej z nieruchomości.  

Radny p. Janusz Chojnacki  nawiązał do pisma Policji dot. zamontowania dodatkowego 

oświetlenia na odcinku łączącym ul. Dworcową z Zespołem Szkół Nr  2 i ul. Cholewińskiego. 

Uznano, żeby wniosek ten przekazać do Komisji Budżetu i Gospodarki Miejskiej. 

Burmistrz Miasta powiedział, że przed chwilą państwo radni nie podjęli uchwały w sprawie 

podjęcia działań zmierzających do prywatyzacji MPEC a teraz przedstawiają koncert życzeń.  

Zwrócił się z prośbą, aby wstrzymać się z takimi pomysłami. Na następną sesję przygotuje 

wykaz inwestycji, z których trzeba będzie  zrezygnować. Dodał, że dla niego priorytetem są 

inwestycje unijne. Na komisji budżetu trzeba będzie dokonać zmian, żeby nie zrezygnować z 

inwestycji unijnych. 

Pan Paweł Grzybowski powiedział, że rozumie wysiłek burmistrza ale nie będzie tłumaczył, 

dlaczego jest przeciwny prywatyzacji MPEC. Jest przekonany, że Spółka MPEC jest wstanie 



spłacić  kredyty, od 8 lat nie dostała żadnych pieniędzy z budżetu miasta. Jego zdaniem 

należałoby iść w kierunku restrukturyzacji tego przedsiębiorstwa, a nie sprzedaży.  

Na prośbę p. Burmistrza wycofał swój wniosek dotyczący przekazania 5 tys. na miejski plac 

zabaw.  

Pan Burmistrz powiedział, że nie wie gdzie szukać źródeł możliwości pozyskania środków. 

Rada nie podejmując uchwały o prywatyzacji MPEC ograniczyła pole działania miasta. Nie 

dała nawet szansy. Bolesna będzie dyskusja o działaniach, które zaplanowane zostały na ten 

rok. Dodał, że odbyły się spotkania z mieszkańcami na których otwarcie informował o tych 

poczynaniach. Miasto nie może sobie pozwolić na to, żeby nie mieć środków własnych na 

inwestycje unijne. Projekt tej uchwały i tak wróci na następną sesję. 

Pan Paweł Grzybowski powiedział, że zapis  § 1 projektu uchwały dotyczącego MPEC mówił 

wyraźnie, że „wyraża się wolę przystąpienia  do procedury prywatyzacji MPEC”. Na dzień 

dzisiejszy nie jest przekonany do podejmowania takiej decyzji, dlatego też był przeciwny 

temu projektowi uchwały. 

Pan Burmistrz nawiązał do poglądu wygłoszonego przez p. Grzybowskiego, że gdyby Spółka 

była zadłużona to należałoby ją prywatyzować, jeżeli natomiast ma wynik dodatni to już nie. 

Prywatyzując Spółkę MPEC miasto mogłoby zarobić sporo pieniędzy.  

Radny p. Kędzierski powiedział, że nie rozumie wypowiedzi burmistrza. Środki z 

prywatyzacji miały być przeznaczone na inwestycje unijne a tu p. Burmistrz mówi, że trzeba 

usiąść i wykreślać pewne inwestycje. Dodał, że kolejny raz burmistrz uraził radnych. Jeżeli 

któryś z radnych nie głosuje z przekonaniem burmistrza to już jest wtedy nie dobrze.  

Pan Burmistrz powiedział, że chodzi mu o to, że jeśli w budżecie zostały zaplanowane pewne 

inwestycje a teraz wie, że nie może liczyć na wpływy z prywatyzacji, to gdzieś należy te 

pieniądze zaoszczędzić. Jego intencją nie było na pewno urażenie państwa radnych. Chciałby 

jedynie przekonać radnych do innych decyzji. 

Radny p. Chojnacki powiedział, że przestraszył się trochę informacją, że pewne inwestycje 

mogą zostać wykreślone. Dodał jednak, że to Rada decyduje o planie inwestycji i budżecie. 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie wniosek zgłoszony przez p. Skarbnik.  

Rada Miasta Rypina 14 głosami „za” , przy 1 „wstrzymującym” wniosek przyjęła.  

Następnie p. Przewodniczący poddał pod głosowanie projekt w/w uchwały z uwzględnieniem 

przyjętego wniosku. 

Rada Miasta Rypina 13 głosami „za” przy 2 „wstrzymujących” podjęła uchwałę Nr 

XIX/219/08 zmieniającą uchwałę Nr XV/173/07 z dnia 20 grudnia 2007 roku Rady 

Miasta Rypina w sprawie uchwalenia budżetu Miasta Rypina na 2008 rok.( z uwagi na 



to, że poprzednia uchwała nie została podjęta , zmienił się numer  kolejno podejmowanej 

uchwały ) 

Uchwała Nr XIX/219/08 stanowi załącznik Nr  11  do protokołu. 

 

Ad.6 

Radny p. Sławomir Pawłowski poinformował, że docierają informacje od mieszkańców, że  

na przystanku przy ul. Kościuszki młodzież spożywa alkohol. Zwrócił się z prośbą do Straży 

Miejskiej o wzmożenie patrolu.  

Radny p. Janusz Chojnacki poruszył natomiast sprawę gniazd na drzewach przy Szkole 

Podstawowej Nr 1. Dotyczy to również ul. 3 Maja ( od SP1 do ul. Kwiatowej). Zwrócił się z 

prośbą o zdjęcie tych gniazd. Poprosił też o uprzątnięcie ul. Sportowej, Młyńskiej i 

Dworcowej. 

Radna p. Hanna Pawlak powiedziała, że upoważniono ją, aby podziękowała p. V-ce 

Burmistrzowi za miłe przyjęcie w gabinecie.  

 

Ad.7 

Pan Zdzisław Pułtuski  poruszył następujące sprawy:  

- mówiąc na poprzedniej sesji o bizantyjskim stylu sprawowania urzędu powiedział, że nie  

   chodziło mu o remonty lecz o sam styl „sprawowania” urzedu, 

- zapytał też co to za przepisy, żeby pracownik mógł pracować na dwóch etatach, 

- na poprzedniej sesji wyraził wątpliwości co do sensu przeprowadzania konkursów.  

  Ponieważ jeden z konkursów został odwołany ( chodzi o konkurs na kierownika  

  MOPS),zapytał z jakiej przyczyny? Dodał, że „wróble ćwierkają” , że konkurs ten ma  

  wygrać p. Bułkowska i został on chwilowo odwołany, gdyż ta pani nie spełnia jeszcze  

  kryteriów, 

- odnosząc się do dzisiejszej sesji powiedział, że nie wypowiada się na temat pracy urzędu,  

   najlepiej niech to ocenią mieszkańcy, 

- nie widzi żadnego związku między tym, że radni nie wyrazili zgody na prywatyzację MPEC  

  a tym co powiedział p. Burmistrz, że nie będzie remontów chodników. Nawet, gdyby radni  

  dzisiaj wyrazili zgodę i tak te pieniądze z prywatyzacji wpłynęłyby później. Obawia się, że     

  na tej  „małej obwodnicy„( ul. Konopnicka  )  chodnika nie będzie. 

- zapytał, czy to prawda, że  w przypadku budowy obwodnicy  udział gminy wynosi 25 % ? 

 

 



Ad.8 

Burmistrz Miasta p. Marek Błaszkiewicz zaczął odpowiedzi  na kwestie poruszone  na końcu. 

Finansów miasta nie można rozpatrywać w ramach jednego roku. Miasto dzisiaj realizując 

inwestycje zaciąga pożyczki i osłabia w ten sposób budżet na lata następne. Dodał, że musi 

się asekurować jeżeli chodzi o inwestycje . Jeżeli chodzi o chodnik na ul. Konopnickiej , 

chciałby, aby został on zrobiony ale widzi pewne zagrożenie finansowe. 

W kwestiach unijnych miasto będzie podejmowało  decyzje długoplanowe. Teraz nastąpi 

weryfikacja zaplanowanych inwestycji. 

Jeżeli chodzi o tych kilka godzin   w szkole, to p. Świtalska pracuje poza godzinami pracy w 

urzędzie. 

Co do pracy  urzędników p. Burmistrz powiedział, że  ma prawo  dokonywać oceny 

pracowników, opinia interesantów też jest bardzo ważna. Po to zostały wyłożone  ankiety dla 

interesantów. 

Bizantyjskiego stylu sprawowania urzędu nadal p. Burmistrz nie rozumie. 

Odnośnie   budowy obwodnic p. Burmistrz wyjaśnił, że   polega ono  na tym, że  gmina 

dostaje 50 % na sfinansowanie  tej inwestycji ( 25 % środków unijnych i  25 % środków z 

Zarządu Dróg Wojewódzkich.). Miasto będzie zabiegało o to, aby ich partycypację jeszcze 

zwiększyć. 

 

Ad.9 

Przewodniczący Rady Miasta zamknął obrady XIX sesji. 

 

 

Protokołowała :                                                             Przewodniczący Rady Miasta  

Mariola Jędrzejewska                                                          dr  Piotr Gałkowski 


